
Referat - Odense Jægerråd 18/9-2023 i Dalumhallens Cafeteria kl. 19.00 

Dagsorden 

1. Kommentarer til sidste referat 

- Ingen kommentar 

2. Orientering Odense Jægerråd 

- Der er tilbudt reguleringskursus, udsætningskursus og fisketur i jægerrådet  

o Debat om reguleringskursus og organiseringen af regulering i kommunen - der skal findes 

en løsning for, hvordan Jægerrådet kan løfte og hjælpe Steen’s arbejde med organiseringen. 

Steen har informeret om mere struktur næste år. 

▪ Der er snak om, at kommunen tilbyder endnu et kursus i år.  

▪ Muligvis skal der findes en suppleant til Steen, som kan hjælpe med koordinering. 

Mo 

▪ I Højby har samarbejdet og reguleringen fungeret optimalt - også i Vollsmose. 

o Jagtforeninger i Jægerrådet bliver lagt sammen - det betyder at der potentielt mangler folk i 

bestyrelsen.  

▪ Kim fra Arbejdsgruppen for en fortsat fri tilgengælighed på Odense Fjord for alle er 

kommet på bestyrelseslisten 

3. Orientering Grønt Råd (ved Rasmus Kristensen) 

- Rundtur på Odense Fjord, del af fjorden bliver formodentligt lukket ned for jagt pga. vildtreservat. 

Grønt råd + organisationer (DOF, DN, stovdyrkerne, friluftsrådet, fiskerne …) var repræsenteret.  

Politiker Claus Houden fra Venstre var med - tager det med på næste gruppemøde. To politikere (fra 

SF og socialdemokratiet) var ikke med (forglemsel).  

Grønt Råd fik muligheden for at ytre vigtigheden af jagt på Odense Fjord - og er positive ovenpå 

dagen.  

o Debat om, på hvilken måde der skal, kan og bør gøres noget ved Odense Kommunens 

indstilling til MST (Thorbjørn vedlægger bilag) 

▪ Lars: der er to spor i debatten - juridisk og politisk. 

▪ Forslag til videre arbejde:  

• Arbejdsgruppen (Arbejdsgruppen for en fortsat fri tilgengælighed på 

Odense Fjord for alle) er i kontakt med Danmarks Jægerforbund  

- Thorbjørn (Formand for Strandager Jagtforening og Nordfyns Grønne Råd) om 3-banden fra Fyn:  

o Thorbjørn fortæller om arbejdsfordelingen blandt kredsen, de lokale jagtforeninger, 

jægerrådet og 3-banden. Der fortælles ligeledes om de nye vedtægter, hvor særligt paragraf 

11, 15 og 20 er væsentlige ift. fornuftig ”udnyttelse” af jægerrådet. 

4. Jesper Brixen, Organisationskonsulent ved DJ 

- Fortæller om: 

- Jagtforeningens funktioner, foreningsdanmark, nye medlemmer i foreningerne (og i 

bestyrelserne), jægerråd 

▪ Debat om, hvordan man kan bevare eller fornye bestyrelseskonstellationer - der 

stilles kritiske hentydninger på teori og praksis.  



▪ Debat om, hvordan man styrker forening og tager imod nye medlemmer samt 

fastholder medlemmer i lokalforeningerne. 

- Forslag til kommende jægerrådsmøder: 

▪ Målrettet og specifikt indhold, som kan bidrage positivt til velfungerende 

jagtforeninger (fx økonomi, politik, konflikthåndtering, …) - tema-møder 

▪ Mål: positiv spiral hvor velfungerende jagtforening giver velfungerende jægerråd 

vice versa. 

5. Evt. 

- Claus laver et udkast til en forretningsorden for jægerrådet til næste gang 

- Den 6. december 2023 indkaldes der til et møde på jagttidsrevision i Årslev Forsamlingshus 

kl. 19.00.  

6. Årsmøde i Odense Jægerråd foreslået Mandag D.05-02-2024 kl.19:00 

- Det fastholdes - der overvejes om der skal et emne på 

 


